
 

 

Protokół Nr X/2011 

 

z Sesji Rady Gminy Wierzchowo 

odbytej w dniu 05 lipca 2011r. 

w sali narad w Urzędzie Gminy Wierzchowo 

 

 

Rozpoczęcie obrad – godz. 10
10

 

Zamknięcie obrad – godz. 14
45 

 

 

Ad. 1 i 2 

 

Na 15 radnych obecnych na sesji było 14 radnych, Wójt Gminy, Sekretarz 

Gminy, Skarbnik Gminy oraz 24 innych zaproszonych osób. 

 

Nieobecny na sesji – radny Marek Mikulec. 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do nin. protokołu. 

Lista obecności gości zaproszonych stanowi nr 2 i nr 3 do nin. protokołu. 

 

Obradom przewodniczył: Andrzej Kaczorkiewicz – Przewodniczący Rady 

Gminy. 

 

Obrady protokółowały: 

 

1. Klaudia Kalinowska – inspektor ds. gospodarki komunalnej, rolnictwa i 

ochrony środowiska. 

2. Danuta Łukaszewska – inspektor ds. obsługi rady gminy. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz o godz. 10
10

 otworzył X Sesję 

Rady Gminy Wierzchowo zwołaną na podstawie art. 20 ust.1 ustawy z dnia 8 

marca 1990r. o samorządzie gminnym oraz § 20 Statutu Gminy Wierzchowo. Po 

powitaniu radnych i gości zaproszonych oświadczył, iż zgodnie z listą obecności 

aktualnie w posiedzeniu sesji uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego 

składu Rady wynoszącego 15 osób, stanowi quorum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych decyzji. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, iż porządek obrad 

dzisiejszej sesji został przekazany Radnym w terminie wskazanym w §20 ust.3 



 Statutu Gminy Wierzchowo. Dla przypomnienia odczytał proponowany 

porządek obrad: 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad Sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z IX Sesji Rady Gminy Wierzchowo. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy z prac Rady w okresie 

międzysesyjnym. 

6. Informacja Przewodniczących Komisji stałych Rady Gminy z prac w 

okresie międzysesyjnym 

7. Interpelacje i zapytania Radnych. 

8. Trybuna obywatelska. 

9. Stan i rodzaj zagrożeń ekologicznych występujących na terenie Gminy 

Wierzchowo. 

Informacja: 

a) Kierownika Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska 

Delegatura w Koszalinie o stanie środowiska na terenie Gminy 

Wierzchowo – stan jakości powietrza, wód powierzchniowych i gleb, 

b) Dyrektora Powiatowej Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej w 

Drawsku Pomorskim – ocena stanu sanitarnego na terenie Gminy 

Wierzchowo, 

c) Starostwa Powiatowego w Drawsku Pomorskim z realizacji Programu 

Ochrony Środowiska dla Powiatu Drawskiego na lata 2004-2011 oraz 

aktualizacje Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu Drawskiego 

na lata 2008-2015. 

10. Zatwierdzenie planu pracy Rady Gminy i Komisji stałych Rady Gminy na 

II półrocze 2011r. – podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy 

Rady Gminy i Komisji stałych Rady Gminy Wierzchowo – druk nr 62. 

11. Podjęcie uchwał: 

a. w sprawie powołania zespołu do przedstawienia opinii o zgłoszonych 

kandydatach na ławników do sądów powszechnych na kadencję 2012 - 

2015 – druk nr 63, 

b. w sprawie zmiany Programu usuwania azbestu i wyrobów 

zawierających azbest z terenu Gminy Wierzchowo  – druk nr 64, 

c. w sprawie przekazania przez Gminę Wierzchowo środków 

finansowych z przeznaczeniem na modernizację budynku Posterunku 

Policji w Wierzchowie – druk nr 65, 

d. w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na rok 2011 – druk 

nr 66. 
12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

13. Komunikaty i sprawy różne. 

14. Zamknięcie sesji. 

 



 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, że do biura Rady 

Gminy w dniu 05 lipca 2011r. wpłynęły trzy wnioski Wójta Gminy 

Wierzchowo: 

1) w sprawie wycofania z porządku obrad sesji Rady Gminy Wierzchowo w 

dniu 05 lipca 2011r. projektu uchwały w sprawie przekazania przez 

Gminę Wierzchowo środków finansowych z przeznaczeniem na 

modernizację budynku Posterunku Policji w Wierzchowie – udzielenie 

pomocy finansowej jednostce Policji z przeznaczeniem na pokrycie 

wydatków inwestycyjnych, modernizacyjnych lub remontowych nie 

wymaga podejmowania przez Rade gminy odrębnej uchwały, 

2) w sprawie wycofania z porządku obrad sesji Rady Gminy Wierzchowo w 

dniu 05 lipca 2011r. projektu uchwały w sprawie powołania zespołu do 

przedstawienia opinii o zgłoszonych kandydatach na ławników do sądów 

powszechnych na kadencję 2012-2015 – brak kandydatów na ławników, 

3) w sprawie wprowadzenia pod obrady sesji w dniu 05 lipca 2011r. projektu 

uchwały w sprawie zatwierdzenia Planów Odnowy Miejscowości: 

Wierzchowo, Żabin, Żeńsko, Świerczyna, Sośnica, Będlino, Otrzep, 

Wielboki, Radomyśl, z uwagi na wyznaczony przez Urząd Marszałkowski 

14-dniowy termin do uzupełnienia dokumentacji aplikacyjnej. 

 

Biorąc pod uwagę ważność wniesionych we wnioskach spraw Przewodniczący 

Rady poprosił Wysoką Radę o wyrażenie zgody na dokonanie zmian w 

proponowanym porządku obrad. 

 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji - 13 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 1 głosie „wstrzymującym się” 

wyraziła zgodę na dokonanie zmian w porządku obrad zgodnie z wyżej 

przedstawionymi wnioskami. 

 

Radny Ryszard Borowicz zgłosił brak załącznika do projektu uchwały w 

sprawie uchwalenia planu pracy Rady Gminy i komisji stałych Rady Gminy 

Wierzchowo. 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz odpowiedział, że załącznik w 

chwili obecnej jest powielany. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz zapytał, czy ktoś z Radnych lub 

Wójt chciałby jeszcze uzupełnić zaproponowany porządek obrad o dodatkowe 

punkty lub o inne istotne dla Rady lub naszej społeczności samorządowej 

zagadnienia bądź sprawy, ewentualnie chciałby zaproponować zdjęcie z 

porządku obrad któregoś z tematów? 

 



Radni i wójt nie zgłosili zmian do porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 1 i 2 porządku obrad i 

przystąpił do realizacji punktu 3. 

 

 

Ad. 3 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, że Protokół z IX 

Sesji Rady Gminy Wierzchowo odbytej w dniu 30 maja 2011 został wyłożony 

do wglądu w biurze Rady, jak również na sali obrad przed rozpoczęciem 

dzisiejszej sesji i do chwili rozpoczęcia sesji nie wpłynęła żadna uwaga 

dotycząca zawartych w nim zapisów. Kwestia wnoszenia poprawek i uwag do 

protokołu uregulowana została w § 52 ust. 1-5 Statutu Gminy Wierzchowo. Z 

uwagi na fakt, iż nie wpłynęła żadna uwaga dotycząca zapisów w protokole 

Przewodniczący Rady uznał przygotowany protokół za sporządzony poprawnie i 

poddał pod głosowanie jego przyjęcie. Zapytał, kto jest za przyjęciem protokołu 

z IX sesji Rady Gminy? 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” 

przyjęła protokół z IX sesji Rady Gminy Wierzchowo bez uwag i zastrzeżeń. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 3 porządku obrad i 

przystąpił do realizacji punktu 4. 

 

 

Ad. 4 

 

Informację pisemną Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym, stanowiącą 

załącznik nr 4 do nin. protokołu Radni otrzymali wraz z zawiadomieniem o 

sesji. 

Na sesji Wójt Jan Szewczyk ustnie uzupełnił informację: 

 zdementował informację, która ukazała się w prasie na temat problemów 

związanych z likwidacją mogilnika w rejonie Osieka Drawskiego – 

mogilnik został zlikwidowany. Likwidacji dokonała niemiecka firma 

SAVA na przełomie miesięcy maj – czerwiec br., koszt likwidacji pokrył 

Urząd Marszałkowski, 

 uczestniczył w posiedzeniu Powiatowej Rady Zatrudnienia w Drawsku 

Pomorskim – Rada pozytywnie zaopiniowała utworzenie dwóch nowych 

kierunków nauczania tj. technik rachunkowości i technik kosmetologii,  

 w dniu 26.07.2011r. uczestniczył w Niemieckim Dniu Otwartym w 

Drawsku Pomorskim.. Wydarzenie zorganizowane zostało dla 

bezrobotnych chcących podjąć pracę w Niemczech oraz dla osób 



prowadzących działalność gospodarczą, chcących delegować swoich 

pracowników do pracy u naszych niemieckich sąsiadów, 

 uczestniczył w Nocy Świętojańskiej w Świerczynie, 

 uczestniczył w sesji Celowego Związku Gmin R-XXI, na której 

zmieniono Zarząd Związku, 

 Jednostka OSP Wierzchowo zajęła II miejsce na Powiatowych Zawodach 

Strażackich, 

 odbyło się spotkanie Komitetu Organizacyjnego Dożynek Gminnych, 

które odbędą się w naszej gminie we wrześniu br. Na spotkaniu ustalono, 

że dożynki w tym roku odbędą się w Wierzchowie, natomiast w roku 

przyszłym w Świerczynie, 

 w dniu 04 lipca br. odbyło się spotkanie ze Starostą Drawskim i 

Dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych w Drawsku Pomorskim w 

sprawie budowy dróg i chodników na terenie Gminy Wierzchowo. Wójt 

publicznie oświadczył, że na inwestycje do dyspozycji posiada dwa 

miliony złotych, w tym koszty termomodernizacji półtora miliona złotych. 

Wójt powiedział, że należałoby zmienić relacje udziału procentowego dla 

gmin wiejskich o mniejszym budżecie i zejście z 

pięćdziesięcioprocentowego udziału na trzydziestoprocentowy udział 

gmin w inwestycjach i siedemdziesięcioprocentowy udział Starostwa. 

 

Radny Ryszard Borowicz zadeklarował większe zaangażowanie i pomoc Rady 

Sołeckiej w Sośnicy w organizację dożynek w Sośnicy dla Dyrektora GOKSiT 

niż Wierzchowo. 

 

Do przedstawionych informacji nie zgłoszono zapytań. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz zamknął dyskusję nad punktem 4 

porządku obrad i przystąpił do realizacji punktu 5. 

 

 

Ad. 5 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz przedłożył Radzie informację na 

temat prac Rady w okresie międzysesyjnym – która stanowi załącznik nr 5 do 

nin. protokołu. 

 

Do przedstawionej informacji nie zgłoszono zapytań. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz zamknął punkt 5 porządku obrad 

i przystąpił do realizacji punktu 6. 

 

 



Ad. 6 

 

Informacje z prac Komisji stałych Rady Gminy w okresie międzysesyjnym 

kolejno złożyli: 

1) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Wiktor Majda. 

Protokół Komisji Nr 7 stanowi załącznik nr 6 do nin. protokołu. 

2) Przewodnicząca Komisji Rolnictwa – Kazimierz Pajor. 

Protokól Komisji Nr 7 stanowi załącznik nr 7 do nin. protokołu 

3) Przewodnicząca Komisji Kultury – Genowefa Rosochowata, 

 Protokół Komisji Nr 8 stanowi załącznik nr 8 do nin. protokołu 

4) Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu i Finansów – Ryszard 

Borowicz. 

Protokół Komisji Nr 7 stanowi załącznik nr 9 do nin. protokółu 

 

Przewodniczący Rady zamknął punkt 6 porządku obrad i przystąpił do realizacji 

punktu 7. 

 

W tym miejscu Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Turystyki w 

Wierzchowie Jolanta Banaszek poinformowała, że na dzień dzisiejszy nie ma 

zatrudnionych ratowników na kąpielisku na jeziorze Dramienko – brak 

chętnych. Do tej pory chęć do pracy wyraził jeden ratownik, ale zgodnie z 

przepisami powinno być, co najmniej dwóch ratowników wodnych na jednej 

plaży. 

 

 

Ad. 7 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, że w okresie 

międzysesyjnym wpłynęły na piśmie dwie interpelacje, zgłosili je: 

1) Radny Ryszard Borowicz – proszę o przestawienie słupa, który 

jest własnością telekomunikacji Polskiej S.A w miejscowości 

Sośnica w Gminie Wierzchowo. W/w słup stoi na środku 

zbudowanego chodnika, naraża w ten sposób przechodniów na 

utratę zdrowia w wyniku zderzenia się z nim. Słup ten bardzo 

łatwo można przenieść obok chodnika, gdzie jest dużo miejsca. 

2) Radny Marek Mikulec – w związku z licznymi skargami oraz 

ciągłym uszkadzaniem znaków w rejonie ronda w 

Wierzchowie, proszę o przebudowę istniejącego ronda, 

ponieważ obecnie stwarza spore utrudnienie w ruchu pojazdów 

powyżej 3,5 tony, a moim zdaniem nie spełnia norm i 

standardów. 

 

Interpelacje na sesji w dniu 5 lipca 2011r. zgłosili: 



 

Radny Stefan Żołynia zgłosił ustnie jedną interpelację o treści: 

 

1. Wystąpić do Jednostki Wojskowej w Mirosławcu o wyjaśnienie sytuacji, 

jaka miała miejsce w dniu 29 czerwca 2011r., a dotyczyła lotów 

samolotów wojskowych na bardzo małych wysokościach w rejonie 

miejscowości Żabinek i Wierzchowo w Gminie Wierzchowo, co 

spowodowało nadmierna emisję hałasu. 

 

 

Radny Józef Janicki zgłosił ustnie jedną interpelację o treści: 

 

1. Usunąć dwa słupy telekomunikacyjne w miejscowości Świerczyna 

zlokalizowane przy posesji Nr 40 i Nr 119. 

 

Radny Marek Banaszek zgłosił ustnie jedną interpelację o treści: 

 

1. Wystąpić do Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych w 

Drawsku Pomorskim o wykoszenie traw i zarośli na 

poboczach dróg powiatowych na terenie Gminy 

Wierzchowo. 

 

Radny Ryszard Borowicz złożył na piśmie jedną interpelacje o treści: 

 

1. W imieniu mieszkańców wsi Sośnica w gminie 

Wierzchowo proszę o wybudowanie chodników po obu 

stronach na drodze powiatowej w obrębie wsi Sośnica od 

skrzyżowania z drogą wojewódzką w kierunku na 

Będlino do przystanku PKS. Część chodników jest już 

wybudowana należy je tylko przedłużyć do przystanku. 

W znakomity sposób zostanie zwiększone 

bezpieczeństwo mieszkańców korzystających z 

przystanku, dotyczy to głównie dzieci dojeżdżających do 

szkoły. Ruch pojazdów w okolicy skrzyżowania i 

przystanku już jest bardzo duży. Również wizerunkowi 

wybudowanie chodnika jest zasadne, bo tak jak jest 

obecnie sprawia wrażenie niedokończonej budowy – 

interpelacja stanowi załącznik nr 10 do nin. protokołu. 

 

Radny Józef Janicki zapytał, dlaczego nie ma przygotowanego projektu uchwały 

w sprawie zasad udostępniania połowu ryb na stawie w miejscowości 

Świerczyna? 



Drugie zapytanie Radnego dotyczyło dotacji Starostwa Powiatu Drawskiego do 

budowy dróg w poprzednich latach – procentowa wysokość dotacji i czy były to 

środki powiatu? 

Na drugie zapytanie odpowiedział Radny Powiatu z Gminy Wierzchowo, a 

zarazem Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Janusz Przybyła – większość dróg: 

w Kaliszu Pomorskim, Drawsku Pomorskim i Czaplinku były finansowane 50% 

na 50% z udziałem podmiotów zewnętrznych. Drogę w kierunku Świerczyny 

chcemy żeby sfinansowało Starostwo. 

 

Przewodniczący Rady zamknął punkt 7 porządku obrad i przystąpił do realizacji 

punktu 8. 

 

 

Ad. 8 

 

W punkcie „Trybuna obywatelska” głos zabrała mieszkanka Radomyśla 

Wiktoria Możdżeń, która poprosiła o oznakowanie dojazdu do miejscowości 

Komorno k/Radomyśla, by ułatwić dojazd np. dla karetki pogotowia. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz zamknął punkt 8 porządku obrad 

i ogłosił przerwę. 

Przerwa: godz. 11
50

 – 12
05 

 

Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady sesji i przystąpił do 

realizacji punktu 9 porządku obrad. 

 

 

Ad. 9 

 

Wstęp do tematu „Stan i rodzaj zagrożeń ekologicznych występujących na 

terenie Gminy Wierzchowo” dokonał Przewodniczący Rady Gminy Andrzej 

Kaczorkiewicz. 

Pierwszy z gości zaproszonych głos zabrał doktor Jerzy Kamiński Kierownik 

Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska Delegatura w Koszalinie, 

który przedstawił informację o stanie środowiska w Gminie Wierzchowo: 

 ochrona powietrza, 

 ochrona wód, 

 ochrona gleb. 

Powyższa informacja została przedstawiona również w formie prezentacji 

audiowizualnej, informacja znajduje się także na stronie internetowej 

Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska w Szczecinie. 

Pisemna informacja o stanie środowiska w Gminie Wierzchowo, którą otrzymali 

radni na sesji stanowi załącznik nr 11 do nin. protokołu. 



Doktor Kamiński poinformował również, że przekazano wyniki badań wód 

podziemnych pobranych z pirometrów w rejonie ferm Żabin i Żeńsko – terenu 

rolniczego zagospodarowania gnojowicą w latach 2008-2010 (monitoring 

lokalny). 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewcz zapytał, skąd się bierze benzo(a)piren? 

Doktor Kamieński odpowiedział, że ze spalania koksu, węgla, koksu, węgla 

brunatnego, drewna. Poziom benzo(a)pirenu zależy od tego gdzie spalamy i jak 

spalamy. 

 

Następnie głos zabrał Dyrektor Powiatowej Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej 

w Drawsku Pomorskim lekarz medycyny Przemysław Szymczak, który złożył 

pisemną informację na temat: 

 stanu sanitarnego gminy Wierzchowo w zakresie Higieny Komunalnej, 

 stanu sanitarnego gminy Wierzchowo w zakresie Higieny Pracy, 

 stanu sanitarnego gminy Wierzchowo w zakresie Higieny Dzieci i 

Młodzieży, 

 stanu sanitarnego gminy Wierzchowo w zakresie Higieny Żywności, 

Żywienia i Przedmiotów Użytku, 

 stanu sanitarnego gminy Wierzchowo w zakresie Epidemiologii. 

Powyższą informację pisemną stanowiącą załącznik nr 12 do nin. protokołu 

otrzymali radni na sesji. 

 

W dyskusji głos zabrali: 

Radny Józef Janicki: 

1) czy pył zawieszony PM10 oraz pył PM2,5 jest 

przenoszony przez wiatr? 

Dr J.Kamiński odpowiedział – są przenoszone zgodnie 

z kierunkiem wiatru, 

2) informacja Dyrektora PSSE jest niepełna, ponieważ 

brakuje informacji np. na temat stanu oczyszczalni 

przydomowych. 

Dyrektor P.Szymczak odpowiedział – my nie 

prowadzimy monitoringu bieżącego oczyszczalni 

ścieków. My jako inspekcja sanitarna mamy badać 

wszystko, ale akty wykonawcze ograniczają nasze 

kompetencje. Oczyszczalnie kontrolowane są tylko na 

wniosek, kiedy występują nieprawidłowości. 

 

Radny Ryszard Borowicz zarzucił, że w raporcie PSSE wykazano dobrą wodę 

do spożycia, a woda w Sośnicy i Otrzepie nie jest dobra. Mieszkańcy 

wymienionych miejscowości pija wodę z dużą zawartością żelaza, 

zanieczyszczają się urządzenia. Czy wykazana zawartość żelaza nie wpływa 

ujemnie na zdrowie mieszkańców? 



 

Dyrektor PSSE P.Szymczak odpowiedział, że przekroczeń parametrów w 

badanych wodach nie było. Czasami występowały przekroczenia żelaza, woda 

musi spełniać kryteria zgodnie z rozporządzeniem. 

 

Radny Józef Janicki zapytał, czy to prawda, że w wodzie w Otrzepie wykryto 

bakterie coli? 

 

Dyrektor PSSE P.Szymczak odpowiedział – one mogą się pojawić, zawsze 

może pojawić się bakteria coli w studni – zwłaszcza po obfitych opadach 

deszczu, o tym informowany jest na bieżąco Dyrektor GZGK, który 

przeprowadza płukanie sieci, następnie odbywa się ponowne badanie wody. 

 

Radny Stefan Żołynia stwierdził brak w przedstawionych informacjach 

odniesienia do wytwarzanego przez ciężki transporty AGRI PLUS hałasu. Hałas 

towarzyszy podczas przewożenia gnojowicy z fermy w Żeńsku i Żabinie. Radny 

przypomniał, że składał interpelacje w tej sprawie, zapytał, czym mamy ten 

hałas pomierzyć. Zapytał również, gdzie są wyniki prowadzenia w poprzednich 

latach monitoringu wód i gleby cyt. „jaki to jest monitoring, kiedy na 7 

pizometrów cztery są suche, a następne 3 są uszkodzone?” Gnojowica powinna 

być przetrzymywana w lagunie 6 miesięcy, laguna jest niebezpiecznie 

przepełniana, co jest spowodowane dużą ilością gnojowicy. Ostatnie kontrole 

wykazały, że pola są przenawożone gnojowicą, koleinami płynęły „rzeki” 

gnojowicy. Pani inspektor, która przeprowadzała kontrole negowała uwagi i 

kierowcy i osób, które zgłosiły zagrożenie. Kiedy się poprawi stan ochrony 

środowiska na terenie Gminy Wierzchowo, zapytał radny.                                                                                                                                                                                                                                                            

 

Radny Powiatu Janusz Przybyła poruszył problem spalania śmieci plastikowych 

nie tylko w kuchniach i piecach, ale również w ogniskach. Dlaczego nikt nie 

robi badań w tym zakresie. To, co się wydziela podczas spalania plastików nie 

można w żaden sposób porównać do zapachu gnojowicy, który jest zapachem 

naturalnym. 

 

Radny Stefan Żołynia zapytał dr Kamińskiego, czy pomoże nam jako Radzie 

Gminy w zbadaniu poziomu hałasu? 

 

Dr J.Kamiński odpowiedział – żeby Rada podjęła uchwałę w sprawie 

ograniczenia emisji hałasu wytwarzanego przez pojazdy przewożące gnojowicę 

nie muszą być prowadzone badania. Zgodnie z pomiarami 

elektromagnetycznymi nie ma przekroczeń poziomu hałasu. Jeśli chodzi o 

wyniki wykonywane za pomocą pizometrów dr J.Kamiński powiedział, że wodę 

z pirometrów pobiera firma, która ma akredytację do tego typu badań. 

 



Radny Stefan Żołynia – jeżeli wybudujemy biogazownię, to transport się 

zwiększy. Jeżeli podejmiemy uchwałę w sprawie ograniczenia dla ciężkiego 

transportu kołowego AGRI PLUS, to strona może się odwołać. 

 

Dr J.Kamiński odpowiedział, że Inspektorat Ochrony Środowiska nie zajmuje 

się homologacją pojazdów. Trzeba rozróżnić hałas urządzenia od hałasu w 

środowisku. Homologacją pojazdów zajmują się ci, co dopuszczają pojazdy do 

ruchu ulicznego. Dr Kamiński poradził pilnować by po godzinie 22 ciężki sprzęt 

nie jeździł. 

 

Sołtys wsi Otrzep zapytał, co z wodą w Otrzepie, w której co jakiś czas 

wykrywane są bakterie coli. 

 

Dyrektor PSSE w Drawsku Pomorskim P.Szymczak odpowiedział: do dnia 

dzisiejszego woda w Otrzepie jest bezpieczna. Co będzie jutro, czy pojutrze – 

nie wiadomo. Na dzień dzisiejszy woda jest zdatna do spożycia. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz podziękował zaproszonym 

osobom za przybycie na sesję i przedstawione informacje. Dodał, że być może 

nie wszystkich przedstawione informacje usatysfakcjonowały. 

Zamknął dyskusję w punkcie 9 porządku obrad i ogłosił przerwę. 

 

Przerwa: godz. 13
545

 – 13
55

. 

Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady sesji i przystąpił do 

realizacji punktu 10. 

 

 

Ad. 10 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Gminy i Komisji stałych Rady 

Wierzchowo. 

Rada Gmin y w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” 

podjęła uchwałe Nr X/62/2011 w sprawie uchwalenia planu prcy Rady 

Gmiony i Komisji stałych Rady Gminy Wierzchowo – która stanowi 

załącznik nr 13 do nin. protokołu. 

 

 

Ad. 11 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz odczytał i poddał pod głosowanie 

projekty uchwał, jak niżej: 



 

1) Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w 

posiedzeniu sesji – 14 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 

0 głosach „wstrzymujących” podjęła uchwałę Nr X/63/2011 w 

sprawie zmiany Programu usuwania azbestu i wyrobów 

zawierających azbest z terenu Gminy Wierzchowo. – która 

stanowi załącznik nr 14 do nin. protokołu. 

 

2) Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w 

posiedzeniu sesji – 14 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 

0 głosach „wstrzymujących” podjęła uchwałę Nr X/64/2011 w 

sprawie zatwierdzenia Planów Odnowy Miejscowości: 

Wierzchowo, Żabin, Żeńsko, Świerczyna, Sośnica, Będlino, 

Otrzep, Wielboki, Radomyśl – która stanowi załącznik nr 15 do 

nin. protokołu. 

Przed głosowaniem radny Ryszard Borowicz powiedział: nie do 

przyjęcia jest zapis w Planie Odnowy Miejscowości Sośnica 

„remont sali w Sośnicy w 2014r.”, ponieważ do tego czasu dach 

ulegnie całkowitemu zniszczeniu. 

Pracownik Urzędu ds. infrastruktury społecznej Joanna Zyguła na 

powyższe odpowiedział, że zapis ten wynika z konieczności 

rozłożenia środków finansowych na lata 2014-2020, które spłyną w 

ramach Programu PROW. Datę tę będzie można zmienić aneksem – 

będzie taka możliwość. 

 

3) Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w 

posiedzeniu sesji – 14 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 

0 głosach „wstrzymujących” podjęła uchwałę Nr X/65/2011 w 

sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na rok 2011 - 

która stanowi załącznik nr 16` do nin. protokołu. 

Przed głosowaniem radny Stefan Żołynia poprosił o wyjaśnienie na 

temat zaplanowanych środków w dziale 900 – 30.000 zł na 

przywrócenie wydajności studni w miejscowości Świerczyna i w 

dziale 921 – 50.000 zł na wydatki związane z zakupem placów 

zabaw; 

Odpowiedź: dział 900 – na zmianę filtru, ponieważ nie ma 

wydajności pompa. Dział 921 – na uzupełnienie wkładu własnego 

dotyczącego uzupełnienia wniosku na budowę placów zabaw. 

 

Przewodniczący Rady zamknął punkt 11 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 12. 

 

 



Ad. 12 

 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz odczytał treści odpowiedzi, które 

wpłynęły do biura Rady w okresie międzysesyjnym na zgłoszone przez radnych 

interpelacje. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący zamknął punkt 12 porządku obrad i 

przystąpił do realizacji punktu 13. 

 

 

Ad. 13 

 

W punkcie porządku obrad „Komunikaty i sprawy różne” Przewodniczący Rady 

Andrzej Kaczorkiewicz odczytał prośbę Wójta Gminy Wierzchowo do Rady 

Gminy Wierzchowo o wyrażenie opinii w sprawie sprzedaży części drogi Nr 

236 położonej w obrębie Żabinek na poprawienie warunków zagospodarowania 

siedliska Pana Marcina Nawrockiego. Wójt poinformował, że zaznaczona część 

drogi jest faktycznie zbędna dla komunikacji, gdyż do istniejących zabudowań 

znajdujących się na działkach 14/1 i 17/3 oraz działek przyległych do drogi Nr 

236 istnieje komunikacja drogą 235/2, jak również może być dojazd częścią 

drogi 236 po jej podziale. 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz zapytał, kto jest za wydaniem 

pozytywnej opinii w sprawie sprzedaży w/w drogi? 

 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji - 14 

głosami ”za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” 

wydała pozytywną opinię na sprzedaż części drogi Nr 236 dla Pana Marcina 

Nawrockiego. 

 

Wójt Jan Szewczyk poinformował, że wystąpi do Pana Nawrockiego w sprawie 

wpłaty zaliczki na uruchomienie procedury przygotowania dokumentacji w w/w 

sprawie. 

 

Wójt Gminy Jan Szewczyk i Sekretarz Gminy Tomasz Suchoński 

poinformowali, że wniosek o przyznanie pomocy złożony w Urzędzie 

Marszałkowskim w dniu 30 czerwca 2011r. na remont remizy OSP w Żabinku 

wymaga złożenia dodatkowych wyjaśnień dotyczących uszczegółowienia 

kosztów niekwalifikowanych. Urząd Marszałkowski poinformował, iż pomoc na 

operację opisana we wniosku może zostać przyznana tylko na prace 

bezpośrednio związane z remontem świetlicy znajdującej się w budynku remizy 

OSP. Należy wyodrębnić koszty kwalifikowane związane wyłącznie ze 

świetlicą. Koszt remontu przedmiotowej świetlicy szacowany jest na około 



dwieście tysięcy złotych. Dofinansowanie Urzędu Marszałkowskiego – 

maksymalnie do 65 tys. zł, wkład własny Gminy Wierzchowo – około 125 tys. 

zł. 

Wójt zapytał, czy w sytuacji przedstawionej wyżej Rada Gminy udziela 

przyzwolenia Wójtowi na uzupełnienie wniosku na warunkach przedstawionych 

przez Urząd Marszałkowski? 

 

W trakcie dyskusji radni sceptycznie wypowiadali się na temat remontu 

świetlicy w budynku remizy OSP w Żabinku o tak małej powierzchni tj. około 

50m
2
, za tak duże pieniądze. Zdaniem radnych, w Żabinku jest świetlica wiejska 

i o nią należałoby zadbać, zabezpieczając część środków na jej remont. 

Świetlica w remizie jest mała i nie spełni oczekiwań takich, jakie spełnia sala 

wiejska, więc jaki sens jest remontować drugą mniejszą salę – pytali radni. Tym 

bardziej, że przymierzamy się do rozbudowy remizy OSP w Wierzchowie. 

Zdecydowana większość radnych wypowiedziała się za remontem sali wiejskiej 

w Żabinku. 

Dyskusja zakończyła się ustaleniem, że do tematu należy powrócić po 

uzyskaniu informacji o całkowitym koszcie remontu i o wysokości 

dofinansowania przez Urząd Marszałkowski. 

 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz zamknął punkt 13 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 14. 

 

 

Ad. 14 

 

Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz oświadczył, iż porządek 

obrad X sesji Rady Gminy Wierzchowo został zrealizowany i o godz. 14.
45

 

zamknął obrady. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

       Przewodniczący Rady 

 

       Andrzej Kaczorkiewicz 

 

 

Podpis protokolantów: 

 

1. K. Kalinowska  ………………… 

2. D.Łukaszewska  ………………… 


